
Zápis č. 16

ze zasedání Výboru pro regionální rozvoj

Zastupitelstva Olomouckého kraje

ze dne 5. září 2011

Přítomni: Nepřítomni:

František Kubíček

Miloslav Číhal 

Mgr. Eduard Kavala

Ing. Petr Krill 

Ing. Martin Kučera

Mgr. Zdeněk Lakomý

Ing. Pavel Martínek 

Ing. Marek Pazdera 

Ing. Marek Podlaha

Ing. Miroslav Študent 

Josef Švec

 PhDr. Jan Závěšický  

Omluveni: 

Ing. Jaromír Czmero

Ing. Miroslav Kapoun

Ing. Jiří Krátký 

Ing. Josef Kopečný

Mgr. Josef Kulíšek 

RSDr. Josef Nekl

Ing. Jitka Palková 

Ing. Jaromír Řezáč 

Pavel Stejskal 

Tajemník: Hosté:

Ing. Michaela Pruknerová Ing. Marta Novotná

Ing. Bc. Hana Mazurová

Mgr. Libuše Dobrá

Garant za Radu Olomouckého kraje:

Ing. Pavel Horák
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Program:

1. Úvod, kontrola usnesení 

2. Aktuální informace z ROK, ZOK

3. Územně analytické podklady Olomouckého kraje – 2. Aktualizace

4. Regionální inovační strategie Olomouckého kraje – návrh implementace

5. Různé

Zápis:

1. Úvod, kontrola usnesení

Úvodem  zasedání  omluvil  předseda  František  Kubíček  nepřítomnost  tajemnice
Ing. Michaely Pruknerové, přivítal všechny členy a hosty. Seznámil je s programem
dnešního  zasedání.  Ten  byl  členy  Výboru  jednomyslně  schválen.  Předseda
připomněl,  že  z minulého  zasedání  nebylo  přijímáno  žádné  usnesení  a  požádal
náměstka Ing. Pavla Horáka, aby seznámil přítomné s aktuálními informacemi z ROK
a ZOK. 

2. Aktuální informace z ROK, ZOK. 

Ing. Horák upozornil především na protipovodňová opatření na území Olomouckého
kraje,  připomněl  poldr Teplice,  který má být ve vládě řešen do konce roku 2011.
V této souvislosti upozornil, že se připravuje možnost žádat v rámci POV o příspěvek
na výkresovou dokumentaci pro protipovodňová opatření realizovaná obcemi. Dále
náměstek upozornil, že se Olomoucký kraj přihlásil k novému projektu „Společenská
odpovědnost firem“. Ing. Horák navrhl tento projekt jako zajímavé téma na některé
z příštích zasedání Výboru. Dále informoval o projednání výsledků soutěže Vesnice
roku. Vítězství a Zlatou stuhu si v rámci Olomouckého kraje získala obec Skalička,
která postupuje do celostátního finále.  Dále náměstek informoval  o  záměru Rady
zúčastnit  se  některého  z příštích  ročníků  prestižního  veletrhu  MIPIM  v Cannes
v případě zájmu investorů a měst z kraje. Ing. Krilla zajímalo, jestli má účast na tomto
veletrhu nějaký konkrétní přínos. Náměstek Horák odpověděl, že hlavním cílem je
navázat kontakty. Města se veletrhu účastní společně s komerčními partnery, kteří již
mají na veletrhu nasmlouvané schůzky a stánek města, nebo kraje jim slouží jako
zázemí pro obchodní jednání. 

3. Územně analytické podklady Olomouckého kraje – 2. aktualizace

Předseda Kubíček poděkoval za informace a předal slovo Mgr. Libuši Dobré, která ve
své prezentaci představila přítomným 2. aktualizaci územně analytických podkladů
Olomouckého kraje.  V souvislosti  s prezentací zajímalo Mgr. Kavalu, zda by nešlo
zúžit území blokované v souvislosti s plánovanou výstavbou elektrárny Blahutovice.
Mgr.  Dobrá  odpověděla,  že  územně  analytické  podklady  jsou  zatím  otevřená
dokumentace, přístupná případným připomínkám. Náměstek Ing. Horák doplnil, že je
dobře  tuto  problematiku  zmínit,  protože  územní  rezerva  pro  výstavbu  elektrárny
Blahutovice  je  zbytečně  vysoká.  Ing.  Mazurová  uvedla,  že tato  otázka je  vhodná
k řešení  v  druhé  aktualizaci  ZÚR,  případně  ke  zpracování  studie,  která  by  šířku
koriodoru  prověřila.  PhDr. Závěšického  zajímalo,  proč  v analytické  části  studie
vychází  Jesenicko spíše  průměrně.  Přitom v oblasti  sociální  a  hospodářské  musí
vycházet jako vysloveně problémové. Mgr. Dobrá upozornila, že jde čistě o statistická
data a z nich vychází Jesenicko jako průměrné. Následně přešel předseda Výboru
k dalšímu bodu jednání a předal slovo Ing. Novotné.

4. Regionální inovační strategie Olomouckého kraje– návrh implementace
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Ing. Marta Novotná představila členům Výboru ve své prezentaci základní filozofii
Regionální inovační strategie a její přínosy pro rozvoj Olomouckého kraje. Ing. Horák
v závěru prezentace seznámil  členy Výboru s tzv.  Inovačními vouchery.  Ty získají
firmy  s nejzajímavějším  nápadem  z oblasti  inovací  a  budou  ho  moci  u  věděcké
instituce proměnit  za zpracování  zadání  vědeckými  pracovníky.  Ing.Krill  uvedl,  že
podobná myšlenka existuje i  v zahraničí. Zajímalo ho, zda je možné, aby voucher
podnikatel  využil  i  u  vědecké  instituce,  která  nesídlí  na  území  kraje.  Náměstek
upozornil,  že  primárně  podporujeme  náš  region,  vouchery  tedy  budou  využitelné
pouze  u  vědeckovýzkumných  institucích  v našem  kraji.  Ing.Krill  dále  navrhl,  aby
voucher  podobného  typu  dostali  i  naši  studenti  ke  studiu  mimo  kraj  se  zárukou
vrácení do regionu. Ing. Novotná upozornila, že tento problém řeší krajská stipendia.
K problematice  se  vyjádřil  i  Ing.  Študent  s upozorněním,  že  se  kraj  dlouhodobě
potýká  s nedostatkem  odborníků  v oblasti  strojírenství.  Uvedl  dále,  že  služby
univerzity  jsou  sice  technicky  na  vysoké  úrovni,  ale  jsou  velmi  drahé  oproti
komerčním firmám, například v oblasti  strojírenského přesného měření.  Ing. Horák
odpověděl,  že  základní  snahou  je  právě  větší  provázanost  vysokých  škol
s podnikatelskou  sférou  a  pochopení  potřeb  této  sféry.  PhDr.Závěšického  zajímal
seznam oborů, kterými se RIS bude zabývat. Ing. Novotná odpověděla, že na toto
téma je vedena rozsáhlá diskuze. Strategie je v tomto směru otevřená a bude ještě
upravována. Dále Ing. Novotná doplnila, že zatím jsem navrhovány obory, kterými se
zabývají  vysoké školy na Olomoucku a které mají  velký potenciál  dalšího rozvoje
(potravinářství,  zdraví,  energetika,  optika,  drobná  mechanika,  IT  technologie).
Ing. Študent uvedl, že by přivítal existenci přehledného seznamu firem a jejich oborů.
Lépe a účelněji by se tak setkávala nabídka s poptávkou. Ing Novotná upozornila, že
jedním  z navržených  opatření  je  vybudování  internetového  portálu,  který  bude
sdružovat nabídku a poptávku firem. Pan Kubíček následně poděkoval za prezentaci
a přešel k dalšímu bodu jednání.

5. Různé

V tomto bodu zmínil náměstek Horák právě vydanou publikaci soutěže Vesnice roku,
kterou dostali  všichni  členové Výboru k dispozici.  Příručka bude prezentována na
akcích pořádaných Olomouckým krajem.  Předseda Výboru následně informoval
členy  Výboru,  o  době  konání  dalšího  zasedání  Výboru.  Ten  bude
pravděpodobně nejpozději  začátkem prosince. Termín bude ještě po dohodě
s panem náměstkem upřesněn.  Téma příštího  jednání  navrhl  Ing.Podlaha.  Ten
upozornil,  že  složení  členů  sdružení  OK4Inovace  je  téměř  totožné  se  složením
sdružení OK4EU. Připomenul, že téma Bruselského zastoupení bylo na zasedáních
Výboru hojně diskutováno a bylo by proto zajímavé další posun ve vývoji představit
právě  na dalším zasedání  Výboru.  Ing.  Horák tuto  myšlenku podpořil.  V krátkosti
informoval,  že  v létě  proběhlo  ustavující  jednání  sdružení  a  byl  vybrán  nový
pracovník  zastoupení.  Předseda  následně  přednesl  návrh  na  usnesení.  Ten  byl
v obou  bodech  jednomyslně  schválen  všemi  členy  Výboru.  Následně  předseda
poděkoval přítomným za účast a ukončil zasedání. 

.

V Olomouci 8. 9. 2011

……………………………….
František Kubíček
předseda výboru

Příloha: Prezenční listina
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